
• 1098 
.", ' 

4 j 

MEMORA NDUM 

er Beugel 

Betreft: TIe verdere gang van zaken in Brussel 

Aangezien over de verdere p rocedure na de 26e ~~~i 
n i ets i s afgesproken en wij - naar ik meen - ook nog ~ee~ 
i dee hebben , hoe de heer Spaak een en ander wil organ:' 
seren , l i j kt het mij verstandig om zelf vast de gedacfi~ew 
over deze verdere gang van zaken in grote trekken te 
vonnen . TIeze aantekening moge h iervoor een soort a~_l~o
zijn . 

Wa t betreft de procedure, deze kan worden or..der
s che i den tus s en de gang van zaken i n Brussel en de orga
n i sati e i n TIen Haago 

I. Brus se l 

~ 389 7 6 - • 54 (15348 ) 

1 ) Zoa l s afgesproken zal de conferenti e zich in twee 
ho ofdafdel ingen spli tsen , één voor de gemeenschappeli~~:e 
markt en de drie zgn . urgente se c toren en één voor m
rat om. He t vraagstuk , dat h i er opgelost moet worden, is 
dat van he t ·VOoLzitterschap dezer hoofdafdelingen . Zalu 
e en spe cîale voorzitter (omen of zulle e cl1illende 
delegati e chefs om beu rten het. voorzitterschap overnemen, 
waarbi j de he e r Spaak dan de belangrijkste ve~gaäerino~ 
ze l f zou kunnen voorzitten? 

2) Zal e l ke afdeling zi ch wee r splitsen in sub- commis 
s iea; Tij dens de l aatste fase van de opstelllng van hè~ 
rapport is di t n i et gedaan . Ik denk , dat we l ie dereen het 
erover een s zal z i jn , dat deze 'Nijze van werken juist is 

_geweest; het heeft de eenhe i d van &eR conceptie bevorderd 
en ook b i jgedragen t o t een evenwichtige verhouding tussen 
de onderdel en van he t rapport . Het is ook zeer vlot ver
lopen . Persoonlij k geloof ik daarom, da t er zeer veel 
voor te zeggen zou zijn, om j_n beginsel noch voor Eura
tom,noch ook voor de gemeenschappelijke markt he t g eze l 
schap in. ve l e sub- colnmi ssies op te splitsen. Het is ook 
n i et nodig , lijkt mij~ omda t de leden van de delegaties 
voor de overgrote meerderhe i d toch wel dezelfde zullen 
zijn als die, welle het rapport hebben helpen opstellen . 
Men kent dus ongeveer de materie en de samenhang. der 
verschil l ende problemen. 

TIit wil nog niet zeggen, dat men niet voor bepaalde 
concrete problemen tijdelijk een ad- hoc commissie zou 
kunnen in$tellen . 

Wel zullen waarsch ijnlij k door afzonderlijke sub
coamissies moeten wo rden behandeld de drie auarte in het 
rapport besproken onderwerpen, nl . dat van de energie 
voorziening , luchtvaart en de P .T . T. In deze subcommis
s ies zullen waarschijnlijk wel specia li sten moeten zitten. 
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MEMORANDUM 

3) Indien beide hoofdafdelingen elk als een ~ehee: 
functioneren , rijst de vraag , hoe de initiële ~edact~e 
van de verdragsteksten tot stand moet ko~e~ (~it :~o
bleem rijst natuurlij k ook , wanneer er vele subco~ss~es 
zouden zijn, maar wordt dan alleen nog naa1:' -reel ing; 
wikkel der ) . Voor de opstelling van de ee1:'ste 7e~~rab""e_:
sten, welke in di s cussie worden geb1:'acht, zi~n , -~:~ 
mij, vier oplossingen mogel i jk . 

a . Men wij st een SlJeciale rapIJOrteur- redacte1...::' aar~ 
voor elke afdeling , dus voor 3uratom C~ de ,..,. -
meenschappelijke markt. Deze rapporteür-red~c~e- _ 
kan men natuurlijk wel een secretaris-gene~aa: 
van de conferentie noemen, maar dit li~kt ~~j 
toch wel zuur voor de heer Cabnes en zijn s-:;8.::. 

b . Men draagt deze redactie op aan het beke~de se-
cretariaat (dat van Calmes). ~~ 

c. Men benoemt een kleine redactie-c oITL.i ss=-e va __ 
twee of drie man . 

d . De redactie-commissie bestaat uit één gede:e6eer
de van elk land . 

Persoonlijk zou i k wel willen pleiten voor deoop~os
sing onder a, waarbij de naam van de heer Uri zic , ~n 
elk geval voor de gemeenschappelijke markt , toc lel _ 
dringt . Het lij k t mij echter t wijfel achtig , 0= een der
gelijke rapporteur ook belast zou kunnen worden ~et de 
redactie van het Euratom-verdrag . 

4) Deze ontwerptekst zou dan naar de versc ille de de
legaties thuis moeten worden gestuurd . Daar worden zij 
bekeken, becri tiseerd en h.'"Uilllen/ worden ontwikkeld , '.'el 
ke dan in de gemeenschappelijke- zitting kunnen worden 
besproken. Indien er één rapporteur zou komen , lijkt mi" 
het wel no di g , dat wordt afgesproken , dat deze rappor
teur-redacteur niet vooraf ondershands overleg gaat ~le
gen met deze of gene delegatie, alvorens tot de form _e
ring van zijn tekst te komen . Een dergelijke wijze van 
werken zou ertoe kunnen leiden, dat de rapporteur bepaa -
de le den enigszins tegen el kaar u i tspeelt -eR en dat .lij 
mede daardoor een te overheersende posit i e zou krijgen 
bij de onderhandelingen. We l zou een dergelijke rappor
teur natuurlijk bi j zijn redac tiewerk rekening mo ten 
houden me t he t geen t ij dens de verg~deringen naar voren 
is gebracht . 

Op bepaalde punten zal zeker een dead lock tussen 
de. de legati es ontstaan. Gequrende enige tij d kunnen deze 
delegaties dan natuurlijk lie# advi es Ollvol 'en van ie 
Schotse dominee , die in z ij n pr eek de gemeente toeriep: 
"Br~thern, this i s a great difficulty ; let us face it 
and pass on" . Te eniger tij d zull en de mi nisters t c' 
wel enke le knOlJen moeten doorhakken . Hoe en ~vanneer kan 
aan de algemene voorzitter, de heer Spaak, worden ov r
gelat en . 
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5) De vraag rijst wel, wanneer en hoe enkele prealabel 
lijkende problemen moeten worden opgelost, nl. 

a. De kwestie van de termijnen; 
b. De wijze van inschakelen der overzeese gebieds

delen; 
c. Het militaire gebruik van kernenergie by 

Euratom; 
d. De kwestie van het monopolie bij een situatie 

van schaarste in Euratom; --
e. De eventuele opzet van het verdrag voor de ge

meenschappelijke markt en de samenhang daarvan 
met het Euratom-verdrag . 

Voor de punten b. en c. zou volgens afspraak een 
speciale ministersconferentie komen, nadat de verschil
lende delegaties zich thuis hebben beraden. ~ann~ zou 
dit moeten gebeuren? Zal met name t.a.v. punt b. Frank
rijk zijn gedachten niet eerst nader moeten specificeren? 
Zal men op deze ministersconferentie dan ook de drie 
andere punten aansnijden en wellicht zelfs oplossen? 
Dit laatste zou dan wel nodig maken dat men in Brussel 
hierover zo spoedig mogelijk begint te discussieren. 

Natuurlijk kan men de ze problemen ook eenvoudig 
behandelen, wanneer zij in de volgorde der werkzaamheden 

. aan de orde ko~en. Ik heb geen speciaal oordeel hierover, 
doch meld het wel, omdat, zoals ik U vertelde, de heer 
Uri van plan is de heer Spaak voor te stellen, eerst 
bovengenoemde noten te kraken, alvorens het verdere rap
port in verdragsartikelen om te zetten. Indien men met 
deze punten zou beginnen" zouden wij op korte termijn 
een pertinent standpunt ten aanzien hiervan moeten in
nemen. Vooral ten aanzien van de vraagstukken, genoemd 
onder b. en e., eist dit , lijkt mij, nog wel enig overleg . 

6( Tenslotte is er de verhouding tot de derde landen. 
In de eerste plaats is er de kwestie van het inlichten 
van de verschillende internationale organisaties in Europa. 
Moet dit periodiek of zo nu en dan eens? Moeten de ver
schillende organisaties hierbij allen precies de zelfde 
inlichtingen krijgen? Zal de informatie schriftelijk of 
mondeling ge s chieden? Indien mondeling, door wie? Zullen 
er vragen gesteld mogen worden door de leden of vertegen
woordi gers der ingelichte organisaties? Ziehier enige 
vragen, welke rijzen. Waarschijnlijk is een schriftelijk 
periodiek rapport, opgesteld door het secretariaat en 
goedgekeurd door de chefs van delegaties het eenvoudigst. 
Zal dit alles worden vastgelegd, autonoom door de zes 
leden of na overleg resp. met de EGKS , de OEEC, de Raad 
van Europa en de transportministers? 
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Wat betreft de participatie en de eventuele asso
ciatie zal de heer Spaak, naar ik heb begrepen, geen 
initiatieven ondernemen. el zal hij echter op een of 
andere wijze onze interpretatie van het perscommuniqué 
openbaar moeten maken, n.l. dat aanvragen van derde ~anden 
wanneer de werkzaamheden in Brussel gevorderd zijn, 
voor participatie of associatie in zeer wel illende over
weging genomen zullen worden door de zes leden-staten. 

11. De organisatie in Den Haag. 
1) Vastgelegd zal moeten worden, dat de coördinatie van 
alle werkzaamheden in verband met de onderhandelingen 
te Brussel bij Buitenlandse Zaken zal berusten. 

2) Beslist moet worden wie in de coördinatie-commissie 
zitting zullen hebben. Hier rijst ook de vraag van de 
uitnodiging aan en het lidmaatschap van vertegen ,Qordigers 
van het bedrijfsleven. 
3) Wie zullen er van de Haagse coördinatie-commissie de 
onderhandelingen in Brussel bijwonen? Zou het niet het 
eenvoudigst zijn, dat een kleine vaste kern altijd naar 
Brussel gaat, vergezeld van de vertegenwoordigers van 
die departementen, welke direct belang h ebben bij het 
onderwerp, waarover wordt onderhandeld? 

4) Het zou missc~ien goed zijn om de tijdsfasering 
ook in Brussel in grote lijnen overeen te komen. Hiermede 
bedoel ik het volgende. Er zijn drie soorten werkzaam
heden: 

a. Het redigeren van de verdragtekst; 
b. Het in de hoofdsteden bespreken van deze redactie; 
c. Het onderhandelen in Brussel over deze redactie. 

Voor elk van deze fasen zou men een week kunnen 
uittrekken. Wanneer de onderhandelingen eenmaal go ed op 
gang zijn, dan k~~en de delegaties gedurende de week, 
dat wordt geredigeerd (fase a), thuis verslag uitbrengen 
en zich vast prepareren op de dingen, die komen gaan. In 
deze· gedachtengang zullen de delegaties dus om de drie 
weken in Brussel zitten. Zouden wij een dergelijke rege
ling niet treffen, dan voorzie ik door een te hoog tempo -
dat trouwens politiek zeker voor de gemeenschappelijke 
markt geenszins nodig is - de grootst mogelijke verwarring 
in de hoofdsteden. Het is misschien niet haalbaar , maar 
het lijkt mij toch goed in Brussel de kwestie van dit 
tempo op een van de eerste dagen van de conferentie reeds 
tevoren onder de ogen te zien. 

5) Tenslotte zou het goed zijn wanneer de hoofdzaken 
van de procedurele regeling, althans wat Den Haag betreft, 
in een aan tekening aan de Ministerraad worden vastgelegd. 


